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PRIPREMILA:
Anđela Bogdan

ODRŽANA PETA SREDIŠNJA KONFERENCIJA O ODRŽIVOJ GRADNJI

Održivost je ključna za 
kvalitetan urbani razvoj

Na Središnjoj konferenciji o održivoj gradnji, koju je peti put 
zaredom organizirao Hrvatski savjet za zelenu gradnju (Croatia 
GBC), u hotelu Sheraton u Zagrebu 24. studenoga 2022. okupili 
su se nacionalni i međunarodni stručnjaci iz područja održive 
gradnje, energetske učinkovitosti i zelene ekonomije

Peta Središnja konferencija o održivoj 
gradnji održana je pod posebnim pokro-
viteljstvom predsjednika Republike Zo-
rana Milanovića u hibridnome obliku, a 
okupila je oko tisuću sudionika. Bila je to 
dobra prilika za umrežavanje i razmjenu 
iskustava multidisciplinarnih stručnja-
ka koji aktivno sudjeluju u reguliranju, 
organiziranju, planiranju, projektiranju i 
gradnji građevina sa smanjenim negativ-
nim utjecajem na okoliš i višim stupnjem 
ugodnoga boravka za svoje korisnike. 
Velik broj nacionalnih institucija, komora, 
agencija i stručnih udruga podržale su taj 
skup u obliku pokroviteljstva, sponzor-
stva i aktivnoga sudjelovanja.
Sudionike su pozdravili Dean Smolar, 
izvršni direktor Hrvatskog savjeta za 
zelenu gradnju, Igor Kemenović, pred-
sjednik Hrvatske udruge proizvođača to-
plinsko-fasadnih sustava, i Julije Domac, 
posebni savjetnik Predsjednika Republi-
ke za energiju i klimu. Potom su uslijedila 
zanimljiva stručna izlaganja i okrugli sto-
lovi na kojima su sudjelovali predstavnici 
raznih institucija. 
U prijepodnevnim satima sudionici su 
imali priliku poslušati pozvano preda-
vanje na temu održivosti koje je održala 
Diana Madunic, veleposlanica Švedske u 
Republici Hrvatskoj, te izlaganje o kruž-
noj ekonomiji u graditeljstvu u Švedskoj 
koje je održao prof. dr. sc. Erik Stenberg iz 
KTH The Royal Institute of Technology. Luka 
Korlaet, zamjenik gradonačelnika Grada 
Zagreba, predstavio je viziju Zagreba kao 
održivoga grada.
Dijalog pod nazivom “Suradnja prema 

pristupu gradnji i održavanju zgrada te 
o multidisciplinarnome pristupu kreira-
nju održive budućnosti. Prezentacija je 
obuhvatila inovativne tehnologije grad-
nje, arhitektonski dizajn i urbano plani-
ranje zasnovano na studijama Future 
Cities Lab Global (FCL G) u Singapuru i 
Zürichu koje se bave pitanjima urbane 
kompleksnosti, klimatskih promjena i 
harmonije ekosustava.
U nastavku programa Benjamin Pe-
trović, voditelj programa u Hrvatskom 
savjetu za zelenu gradnju, predstavio 
je nacionalni putokaz (engl. Roadmap) 
za dekarbonizaciju zgrada u Republici 
Hrvatskoj, koji je priredio središnji Sa-
vjet za zelenu gradnju (Green Building 
Council – GBC) u suradnji sa svojim čla-
novima i partnerima, a pruža pregled 
mogućnosti nacionalnoga postizanja 
ciljeva ugljične neutralnosti u sektoru 
zgradarstva kroz integraciju cjeloživot-
noga ugljika. U tom je dokumentu de-
karbonizacija istaknuta kao potencijal 
za gospodarski napredak, no postoje 
regulatorne prepreke kao i prepreke 
za zelenu tranziciju u sektorima koji 

budućoj održivosti“ održan je u sklopu 
15. Hrvatskoga foruma o održivoj gradnji, 
koji se svake godine organizira u sklopu 
Središnje konferencije o održivoj gradnji. 
Moderatorica Foruma bila je Julija Škoro 
iz tvrtke Holcim. 
Ta je tvrtka ujedno bila glavni sponzor 
konferencije, a tim je povodom pozvala 
arhitekta prof. dr. sc. Sachu Menza sa 
Sveučilišta ETH Zürich, koji je u sklo-
pu okrugloga stola održao inspirativ-
no izlaganje u kojemu je istaknuo to 
da građevinska industrija snosi odgo-
vornost za izgradnju zgrada koje nisu 
samo fizička skloništa, već manifesti-
raju okolinu za zdrav i kvalitetan život, 
te da je održivost ključ za kvalitetan ur-
bani razvoj. Menza je pozvao sudioni-
ke skupa da promišljaju o holističkome 
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su vezani uz zgradarstvo – od javne 
uprave do sudionika u građevinskoj in-
dustriji i znanstvenih institucija. Takva 
tranzicija ima svoju cijenu, ali i za to 
su osmišljena rješenja. Dokument se 
smatra nacionalno važnim jer donosi 
uvjete, alate i mehanizme za (su)finan-
ciranje tranzicije.
Dean Smolar, izvršni direktor Hrvat-
skog savjeta za zelenu gradnju, rekao je 
to kako dekarbonizacija općenito, kao i 
sama dekarbonizacija zgrada, nisu ne-
poznati koncepti, ali je za taj dokument 
bilo važno, kao prvi korak, izraditi poj-
movnik i rječnik izraza koji su stručnoj 
javnosti poznatiji na engleskome jezi-
ku. Nacionalni putokaz (Roadmap) sa-
država kratak pregled zakonodavnoga 
i strateškoga okvira Europske unije u 
kojemu je dekarbonizacija postavljena 
kao važno načelo zahvaljujući kojemu 
Europska unija može postati otporni-
ja na posljedice klimatskih promjena i 
ostalih kriza, a time i sigurno mjesto za 
sve građane Europske unije. 
Kako bi ciljevi dekarbonizacije sektora 
i održivo izgrađenoga okoliša bili os-
tvareni, analitički dokumenti ne mogu 
biti učinkoviti bez spremnosti i znanja 
ključnih aktera o njihovoj implementa-
ciji. Zato je na konferenciji predstav-
ljen novi projekt Hrvatskoga savjeta 
za zelenu gradnju kojim će se revita-
lizirati nacionalna kvalifikacijska plat-
forma za održive djelatnosti u građe-
vinskome sektoru. U skladu s ciljevima 
Zelenoga plana i drugim europskim 

inicijativama i okvirima za postizanje 
višega stupnja energetske učinkovito-
sti zgrada i njihova smanjenog utjecaja 
na zdravlje i okoliš projekt Croskills Re-
load stvorit će podlogu za educiranje 
djelatnika u građevinskome sektoru u 
skladu s konceptima kao što su nZEB, 
održivi principi u energetskim obnova-
ma i slično.
U nastavku radnoga dijela konferencije 
osim predavanja održana su tri okrugla 
stola: “Hrvatski građevinski sektor – iza-
zovi i tehnička rješenja“, “Alati i mehaniz-
mi ocjenjivanja i financiranja održivosti – 
DGNB, ESG, EU taksonomija“ te “Održivo 
projektiranje, stanovanje, gradnja i inve-
sticije u Republici Hrvatskoj“. 
Na kraju konferencije akademik i priznati 
hrvatski arhitekt Nikola Bašić održao je 

predavanje “Održiva gradnja između teh-
nologije i kulture“.
Program skupa vrednovan je sa sedam 
nastavnih sati prema Programu struč-
nog usavršavanja. Uz projekte i inicijative 
osmišljene i provedene zajedno s nacio-
nalnim i međunarodnim partnerima Hr-
vatski savjet za zelenu gradnju nastavlja 
svoju misiju stvaranja mreže osviještenih 
i proaktivnih dionika u sektoru zgradar-
stva, a sljedeća Središnja konferencija o 
održivoj gradnji najavljena je za studeni 
2023.

Arhitekt Nikola Bašić snimljen tijekom izla-
ganja “Održiva gradnja između tehnologije i 
kulture“ 

Izvor:
https://gbccroatia.org/sredisnja-konfe-
rencija-o-odrzivoj-gradnji
Fotografije: Hrvatski savjet za zelenu 
gradnju

Julija Škoro moderirala je Hrvatski forum o održivoj gradnji

Predstavnici HSZG-a snimljeni tijekom predstavljanja nacionalnog putokaza za dekarbonizaciju 
zgrada u Republici Hrvatskoj


